

# Invitation / Official Zero Bulletin of IFA 2018 FISTBALL MEN'S AND WOMEN'S MASTERS WORLD CUP VÖCKLABRUCK

## Summary To-dos Teams

INFO	DEADLINE	TO BE SENT TO
Team registration	<b>22 January – 31 March</b>	<a href="#">ONLINE REGISTRATION FORM</a>
Accommodation	<b>As soon as possible</b>	<a href="mailto:reservation@fistball-masters2018.com">reservation@fistball-masters2018.com</a>

## 1. Invitation

International Fistball Association (IFA) in cooperation with Faustball Austria (ÖFBB) and Tigers Vöcklabruck have the honor to invite all IFA members around the world to participate in the

### IFA 2018 Fistball Men's and Women's Masters World Cup

which will take place in Vöcklabruck, Upper Austria, Austria, from

**20 - 22 July 2018**

## 2. Organizers

The Organizer of the IFA 2018 Fistball Men's and Women's Masters World Cup Vöcklabruck is the International Fistball Association (IFA) in cooperation with Faustball Austria (ÖFBB) and Tigers Vöcklabruck.

## 3. Eligibility to Compete and Entry fee

Only Teams from clubs which belong to a national association of IFA are eligible to participate if the membership fee has been paid by the member association in accordance with § 2 of the IFA Standing Orders.

The players must be a member of the participating club. An application list signed by the club's responsible person is to be delivered in time before the competition start to the competition management.

Mixed club teams are allowed. They may only be composed of players from two clubs. An application list signed by the club's responsible person is to be submitted to the competition management.

Each team may enter 10 players in total.



facebook.com/IFA.Fistball

The entry fee is 15 EUR per participant and has to be paid at the beginning of the Masters World Cup to the competition management.

#### 4. Registration and Deadlines

The registration process will be open from

**22 January– 31 March 2018**

For the registration process please submit the following online form: [REGISTRATION FORM](#)

For the registration process, the following mandatory data are required:

- a. Club/Team name
- b. City
- c. Country
- d. Number of players
- e. Number of officials
- f. Number of participants/supporters/fans
- g. Contact person
- h. E-Mail
- i. Category:
  - i. WOMEN30+
  - ii. WOMEN40+
  - iii. MEN35+
  - iv. MEN45+
  - v. MEN55+
  - vi. MEN60+
  - vii. MEN65+
- j. Arrival Date
- k. Departure Date

#### 5. Categories

Tournaments are delivered in the following categories:

##### Men

Men 35+	Minimum age 35 years	2018: Year 1983 and older
Men 45+	Minimum age 45 years	2018: Year 1973 and older
Men 55+	Minimum age 55 years	2018: Year 1963 and older
Men 60+	Minimum age 60 years	2018: Year 1958 and older
Men 65+	Minimum age 65 years	2018: Year 1953 and older

##### Women

Women 30+	Minimum age 30 years	2018: Year 1988 and older
Women 40+	Minimum age 40 years	2018: Year 1978 and older

A category is only carried out if at least 5 teams register.

## 6. Regulations

The IFA Competition Rules (IFCR) form the basis for the event.

## 7. Match days and official banquet

The IFA 2018 Masters World Cup takes place in the stadium Vöcklabruck from Friday, 20<sup>th</sup> July 2018 – Sunday 22<sup>nd</sup> July 2018.

Thursday 19 <sup>th</sup> July 2018	Come Together & Practice @Tonis (Venue)
Friday 20 <sup>th</sup> July 2018	1 <sup>st</sup> day IFA 2018 Masters World Cup & Opening Banquet “Best Austrian Food”
Saturday 21 <sup>st</sup> July 2018	2 <sup>nd</sup> day IFA 2018 Masters World Cup & BBQ Night
Sunday 22 <sup>nd</sup> July 2018	Final Day Masters World Cup 2018 & Closing Ceremony & Aftershow Party

Except the aftershow party all events take place directly at the venue.

The organizers invite all participants to the official banquet on Friday 20 July 2018, at all other mentioned events the teams have to bear their expenses on their own.

## 8. Divergences of the rules of the game

The following divergences of the rules of the game are valid:

Category	Court	Ball weight
Men 60+, 65+	40 x 20 m	320 - 340 grammes

## 9. Referees / Assistants

Referees, linesmen and scorers are nominated by the participating teams according to the schedule.

## 10. Accommodation, board and lodging for players and team officials

The teams have to bear travelling expenses, accommodation and full board for all team members. Breakfast will be provided in the official team accommodations, lunch and dinner will be provided at the venue.

The organization committee is managing all bookings for players, fans, etc. – please contact [reservation@fistball-masters2018.com](mailto:reservation@fistball-masters2018.com)

There will be different accommodation categories starting from low cost sports hall up to \*\*\*Hotels. All bookings include breakfast and will be in close distance to the venue (<15min walking) in the city center of Vöcklabruck. Nevertheless there will be a shuttle service provided between venue and hotels.

Lunch and dinner are available directly at the venue provided by the famous Tigers Catering Team (TCT).

All further details about different booking categories will be announced by mid of February.

## 11. Transportation

On days of arrival and departure a shuttle bus transfer from and to airport or the train station has to be organized on everybody's own. The organizing team is at your disposal and helps you organizing a shuttle service to your accommodation.

On match days a free shuttle bus transfer from the official accommodations to the venue and back will be at the disposal of every team.

## 12. Visa Information

EU nationals do not require a visa to enter the Federal Republic of Austria.

Generally speaking, all other foreigners require a visa for stays in Austria. A visa is not required for semi-annual visits of up to three months for nationals of those countries for which the European Community has abolished the visa requirement.

Nationals being in need for Visa to enter Austria are required to contact the respective Austrian embassy or consular section being responsible for your country.

A list of those countries can be found on the website of the Austrian Foreign Office under:

<https://www.bmeia.gv.at/reise-aufenthalt/einreise-und-aufenthalt-in-oesterreich/einreise-und-visum/>

Visas are issued by the mission responsible for the area in which the applicant has his/her ordinary residence or domicile.

Participants being in need for Visa are requested to register online as mentioned above prior to the deadlines given.

The Organizing Committee will **upon request** send invitation letters to the respective clubs.

The Organizers would like to underline that Visa procedures are the responsibility of the applying person/s. In any case but in particular in the case of late registration or failing respective procedures the Organizers are not responsible for the participant's visas. The Organizers however will be glad to assist when questions on Visa procedures should apply.

The Organizers would also like to stress strongly that no visas will be issued at the Austrian passport control and all documentation has to be prepared beforehand.

## 13. Website & Contact

All further information will be provided at the official homepage: [www.fistball-masters2018.com](http://www.fistball-masters2018.com) (online by mid of February)

If there are any further questions, please contact [info@fistball-masters2018.com](mailto:info@fistball-masters2018.com)

### Appendix 01 Overview Economic Conditions IFA Fistball World Cup (excerpt)

ITEM	QUANTITY	DESCRPITION	COST HOST	COST IFA	COST TEAMS
Participating teams	40 - 60	Travelling Expenses			X
		Accommodation & Full Board			X
		Transfer to/from airport			X
		Transfer to/from venue	X		
	200 - 400	Entry fee: 15,00 € per participant for IFA			X
Overall Organisation				X	
Medals	Up to 210			X	
banquet		delegations and all IFA representatives	X		

## Einladung / Official Zero Bulletin zum IFA 2018 FISTBALL MEN'S AND WOMEN'S MASTERS WORLD CUP VÖCKLABRUCK

### Zusammenfassung To-dos Teams

INFO	DEADLINE	senden an
Team Anmeldung	<b>22. Jänner – 31. März</b>	<a href="#">ONLINE ANMELDEFORMULAR</a>
Unterkunft	<b>so bald als möglich</b>	<a href="mailto:reservation@fistball-masters2018.com">reservation@fistball-masters2018.com</a>

### 1. Einladung

Die International Fistball Association (IFA) in Kooperation mit dem österreichischen Verband und den Tigers Vöcklabruck haben die Ehre alle Mannschaften von Vereinen von IFA-Mitgliedsverbänden einzuladen, am

#### IFA 2018 Fistball Men's and Women's Masters World Cup Vöcklabruck

teilzunehmen, der in Vöcklabruck, Oberösterreich, Österreich, vom

**20. – 22. Juli 2018**

stattfinden wird.

### 2. Veranstalter

Die Veranstalter des IFA 2018 Fistball Men's and Women's Masters World Cup Vöcklabruck ist die International Fistball Association (IFA) in Kooperation mit dem Österreichischen Faustball-Bund (ÖFBB) und den Tigers Vöcklabruck.

### 3. Spielberechtigung und Anmeldegebühr

Teilnahmeberechtigt sind Mannschaften aus Vereinen, die einem nationalen Verband der IFA angehören, wenn der Mitgliedsbeitrag nach § 2 der Geschäftsordnung durch den Mitgliedsverband bezahlt ist.

Die Spieler müssen Mitglied des teilnehmenden Vereins sein. Eine vom Vereinsverantwortlichen unterschriebene Einsatzliste ist rechtzeitig vor Wettkampfbeginn bei der Spielleitung abzugeben



facebook.com/IFA.Fistball

Spielgemeinschaften sind zugelassen. Sie müssen als solche bezeichnet werden und dürfen sich nur aus Spielern von Vereinen zusammensetzen. Eine entsprechende von den Vereinsverantwortlichen unterzeichnete Einsatzliste ist vorzulegen

Eine Mannschaft besteht aus bis zu 10 Spielern.

Die Meldegebühr beträgt 15 EUR pro Spieler/Spielerin und ist bei der Veranstaltung bis spätestens Turnierbeginn an die Turnierleitung zu bezahlen.

#### 4. Anmeldung und Meldeschluss

Der Anmeldeprozess für Mannschaften läuft von

**22. Jänner – 31. März 2018**

Zur Anmeldung ist das folgende Online-Anmeldeformular von jeder Mannschaft auszufüllen: [ANMELDE-FORMULAR](#)

Folgende Angaben sind für den Anmeldeprozess über das Online-Formular notwendig:

- l. Vereins-/Teamname
- m. Stadt
- n. Land
- o. Anzahl von Spielern
- p. Anzahl von Betreuern
- q. Anzahl von mitreisenden Fans/Zuschauern
- r. Kontaktperson
- s. E-Mail
- t. Kategorie:
  - i. FRAUEN30+
  - ii. FRAUEN40+
  - iii. MÄNNER35+
  - iv. MÄNNER45+
  - v. MÄNNER55+
  - vi. MÄNNER60+
  - vii. MÄNNER65+
- u. Anreisedatum
- v. Abreisedatum

#### 5. Kategorien

Der IFA 2018 Fistball Masters World Cup wird in folgenden Kategorien ausgetragen:

##### Männer

Männer 35+	Mindestalter 35 Jahre	2018: Jahrgang 1983 und älter
Männer 45+	Mindestalter 45 Jahre	2018: Jahrgang 1973 und älter
Männer 55+	Mindestalter 55 Jahre	2018: Jahrgang 1963 und älter
Männer 60+	Mindestalter 60 Jahre	2018: Jahrgang 1958 und älter
Männer 65+	Mindestalter 65 Jahre	2018: Jahrgang 1953 und älter

## Women

Frauen 30+	Mindestalter 30 Jahre	2018: Jahrgang 1988 und älter
Frauen 40+	Mindestalter 40 Jahre	2018: Jahrgang 1978 und älter

Eine Kategorie wird ab 5 teilnehmenden Mannschaften ausgetragen

## 6. Regelwerk

Die IFA Competition Rules (IFCR) bilden die Basis für diese Veranstaltung.

## 7. Spieltage und offizielles Bankett

Der IFA 2018 Masters World Cup findet von Freitag, 20. bis Sonntag, 22. Juli 2018 im Stadion in Vöcklabruck statt.

Donnerstag, 19. Juli 2018	Come Together & Trainingsmöglichkeit @Tonis
Freitag, 20. Juli 2018	Erster Tag des IFA 2018 Masters World Cup & offizielles Bankett "Best Austrian Food"
Samstag, 21. Juli 2018	Zweiter Tag des IFA 2018 Masters World Cup & BBQ Night
Sonntag, 22. Juli 2018	Final-Tag des Masters World Cup 2018 & Siegerehrung inkl. Abschlussfeier & Aftershow Party

Mit Ausnahme der Aftershow-Party finden alle Events während des IFA 2018 Masters World Cup direkt im Stadion Vöcklabruck statt.

Die Veranstalter laden alle Teilnehmer zum offiziellen Bankett am Freitag, 20. Juli 2018 herzlich ein, bei allen anderen aufgeführten Veranstaltungen sind die Kosten von den Mannschaften selbst zu tragen.

## 8. Abweichungen von den Spielregeln

Es gelten folgende Abweichungen der offiziellen Spielregeln:

Kategorie	Feldgröße	Ballgewicht
Männer 60+, 65+	40 x 20 m	320 - 340 Gramm

## 9. Schiedsgericht

Schiedsrichter, Linienrichter und Anschreiber sind von den teilnehmenden Mannschaften wie im Spielplan angegeben zu stellen.

## 10. Unterkunft und Verpflegung für Spieler und Teammitglieder

Die Mannschaften haben Reisekosten sowie Kosten für Unterkunft und Verpflegung für alle Teammitglieder selbst zu tragen. Das Frühstück wird in den offiziellen Unterkünften angeboten, Mittag- und Abendessen wird direkt am Veranstaltungsgelände angeboten.

Das OK-Team der IFA 2018 Masters World Cup verwaltet alle notwendigen Zimmer-Buchungen zentral. Reservierungswünsche bitte direkt an [reservation@fistball-masters2018.com](mailto:reservation@fistball-masters2018.com) senden.

Es gibt verschiedene Unterkunfts-kategorien – von Turnhalle bis \*\*\*Hotels. Alle Unterkunfts-kategorien sind inklusive Frühstück und liegen zentral in Vöcklabruck (<15min Gehzeit zum Stadion). Zusätzlich gibt es von Seite des Veranstalters bei Bedarf einen Shuttle-Service zwischen Unterkunft und Stadion.

Das Mittag- und Abendessen wird in bewährter Manier vom Tigers-Gastro-Team direkt im Stadion bzw. im Festzelt angeboten.

Die Details zu den verschiedenen Zimmer-Kategorien werden bis Mitte Februar vom OK-Team bekannt gegeben.



## 11. Transport

Am An- und Abreisetag ist ein Shuttle Bustransfer von und zum Flughafen oder Bahnhof von jeder Mannschaft selbst zu organisieren. Das Organisationsteam unterstützt jede Mannschaft jedoch sehr gerne bei der Organisation des Shuttleservices zur jeweiligen Unterkunft.

An Spieltagen steht für jede Mannschaft ein kostenloser Shuttleservice zwischen offiziellen Unterkünften und dem Veranstaltungsgelände zur Verfügung.

## 12. Visa Information

EU-Bürger benötigen kein Visum für die Einreise in die Republik Österreich.

Im Allgemeinen benötigen alle anderen Ausländer ein Visum für Aufenthalte in Österreich. Für Staatsangehörige der Länder, für die die Europäische Gemeinschaft die Visumpflicht abgeschafft hat, ist kein Visum für halbjährliche Besuche von bis zu drei Monaten erforderlich.

Staatsangehörige, die ein Visum benötigen, um nach Österreich einzureisen, müssen sich an die jeweilige österreichische Botschaft oder konsularische Abteilung wenden, die für Ihr Land zuständig ist.

Eine Liste dieser Länder finden Sie auf der Website des Auswärtigen Amtes unter:

<https://www.bmeia.gv.at/reise-aufenthalt/einreise-und-aufenthalt-in-oesterreich/einreise-und-visum/>

Visa werden von der zuständigen Stelle für das Gebiet erteilt, in dem der Antragsteller seinen gewöhnlichen Wohnsitz oder Wohnsitz hat.

Teilnehmer, für die Visa benötigt werden, werden gebeten, sich wie oben erwähnt vor den angegebenen Fristen online zu registrieren.

Das Organisationskomitee wird **auf Anfrage** Einladungsbriefe an die jeweilige Mannschaft schicken.

Die Organisatoren möchten unterstreichen, dass die Visa-Verfahren in der Verantwortung der Bewerbenden liegen. In jedem Fall, insbesondere im Falle einer verspäteten Eintragung oder fehlgeschlagenen Verfahren, sind die Veranstalter nicht für die Visa des Teilnehmers verantwortlich. Die Veranstalter helfen gerne bei Fragen zu den Visa-Verfahren.

Die Organisatoren möchten auch stark betonen, dass bei der österreichischen Passkontrolle kein Visum ausgestellt wird und alle Unterlagen im Vorfeld vorbereitet sein müssen.

## 13. Website & Kontakt

Alle weiteren Infos sind direkt auf der Veranstaltungshomepage [www.fistball-masters2018.com](http://www.fistball-masters2018.com) verfügbar.

Für alle weiteren Fragen steht das OK-Team gerne unter [info@fistball-masters2018.com](mailto:info@fistball-masters2018.com) bereit.

### Anhang 01 Überblick über die wirtschaftlichen Bedingungen IFA Fistball World Cup (Auszug)

BEREICH	ANZAHL	BESCHREIBUNG	KOSTEN HOST	KOSTEN IFA	KOSTEN TEAMS
Teilnehmende Mannschaften	40 – 60	Reisekosten			X
		Unterkunft und Verpflegung			X
		Transfer zum/vom Flughafen			X
		Transfer zum/vom Veranstaltungsgelände	X		
	200 – 400	Meldegebühr: 15,00 € pro Spieler/Spielerin			X
Gesamtorganisation				X	
Medaillen	bis zu 210			X	
Offizielles Bankett		Alle Spieler, IFA, Gastgeber, Medienvertreter	X		